
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2020. február 13-ai rendkívüli nyilvános ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Díszterem (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.)   

 

Jelen vannak: Herczeg Zsolt polgármester, Batta Attila Viktor képviselő, Kovács Attila képviselő, 

Kovács Mihály képviselő, Kovács Péter József képviselő, Kötél János, Patkós Éva, Patkós Lajos, 

Rózsa Endre Bertalan képviselő, dr. Siposné Varga Ildikó képviselő, Szűcs Dániel képviselő.   

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Boross Boglárka pénzügyi 

osztályvezető, Biriszló Beáta hatósági osztályvezető, dr. Sebestyén Katalin ügyvezető, Vasas István 

ügyvezető, Ács Erika könyvtár igazgató, Bordács László ügyvezető igazgató, Szűcs Gergelyné 

gazdasági vezető, Valuska Zoltán, Pongrácz Zoltán, Fekécs Gábor külsős bizottsági tagok, Burjánné 

Erős Anita  jegyzőkönyvvezető, Csekő István informatikus 

 

Herczeg Zsolt: Rendkívüli nyilvános ülésünkön köszöntöm a megjelent városi képviselőket, a 

napirendi pontokhoz meghívottakat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 12 fő képviselő 

közül jelen van 10 fő, az ülés határozatképes. Bejelentéssel van távol Harmat Mihályné képviselő, 

Batta Attila Viktor későbbi érkezését jelezte. Bejelentem, hogy az ülésről hangfelvétel és 

jegyzőkönyv készül. A jegyzőkönyv hitelesítésére Patkós Éva és Kötél János városi képviselőket 

kérem fel.  

Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2020. február 07-én kiadott meghívóban 

szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg.  

 

A képviselő-testület 10 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

22/2020.(II.13.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2020. február 13-ai rendkívüli nyilvános ülése 

napirendjének jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2020. február 13-ai rendkívüli nyílt 

ülésének napirendjét. 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek megállapítására 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata 2020. évi költségvetéséről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 
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1. napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek megállapítására 

 

Herczeg Zsolt: Ismerteti az előterjesztést. 

 

A képviselő-testület 10 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

23/2020.(II.13.) képviselő-testületi határozata  

 

a Mezőtúr Város Önkormányzata adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 

kötelezettségeinek megállapítására 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 29/A. §-ára – az alábbi 

határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a saját bevételei összegét, valamint az 

adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek három évre várható összegét a 

jelen határozat mellékletében foglaltak szerint jóváhagyja.  

 

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: - 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Gazdálkodási és adóügyi osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és adóügyi osztály vezetője, Helyben 

5. Képviselő-testület, Helyben 

 

 

2. napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2020. évi költségvetéséről 

 

Herczeg Zsolt: Kedden az összevont bizottság tárgyalta a rendelet-tervezetet, akkor az Ügyrendi 

bizottság 2 igen egyhangú szavazattal támogatta a rendelet-tervezetet, a Pénzügyi, Városfejlesztési 

és Környezetvédelmi bizottság 7 igen egyhangú szavazattal támogatta a rendelet-tervezetet, az 

Egészségügyi és Szociális Bizottság 5 igen szavazattal egyhangúan támogatta a rendelet-tervezetet 

a Művelődési, Oktatási és Sport bizottság nem volt már határozatképes. 

Négy módosító indítvány lett megfogalmazva. 20 millió forint került egy új sorban útépítésre 

beállítva, ezzel párhuzamosan a bevételeinket is megnöveltük. A második módosító javaslat arról 

szólt, hogy a polgárőrség részére lett plusz 500.000 forint legyen betervezve az eredeti javaslathoz 

képest. Ezt az 500.000 Ft-ot a Rákóczi úti Óvoda tetőfelújításából vontuk el. A harmadik az 
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Alsórészi temető szilárd burkolatú út kialakítására egy millió forint lett beállítva. A tulajdonossal 

még egyeztetni kell. A negyedik javaslatként a pusztabánrévei ivóvízhálózat került beépítésre. 

Minden olyan fejlesztés, amely a Vizi közmű vagyonunkat érinti, a Tiszamenti Regionális Vízmű 

Zrt. által befizetett bérleti díjból valósulnak meg.  

Tájékoztatásul közlöm, hogy egyeztettem a műszaki kollegával ezzel kapcsolatosan, a vízművel is 

problémák vannak és elképzelhető, hogy a vízművet az illetékes hatóság le fogja állítani. Ebben az 

esetben a szolgáltatónak gondoskodnia kell egyéb módon az ott élők ivóvízzel történő ellátásáról. 

Abban az esetben nem igazán van értelme az ivóvízhálózat javításának, amíg a vízmű helyre nem 

áll.  

 

(Batta Attila Viktor megérkezett, a képviselő-testület létszáma 11 fő.) 

 

Herczeg Zsolt: A költségvetéssel kapcsolatban osztályvezető asszonnyal a mai napon egyeztettünk 

és a rendelet első oldalán, ahol a főösszegek szerepelnek, a működési célú bevételek és működési 

célú kiadások különbözete nem helyes. A helyes összeg mínusz 459.914.909 Ft. 

Ezen túlmenően a tegnapi napon elhangzottak olyan kérdések, amelyekre nem tudtunk választ adni, 

most ezek az anyagok rendelkezésre állnak. A garantált bérminimum és a minimálbér emelésének a 

hatása a 2020. évi költségvetésünkre megközelíti az ötven millió forintot. 

A város civilszervezeteinek a támogatása 2019-ben 34,3 millió forint volt. A segélyek 2018-ban 

67,8 millió forint volt. 2019-ben 66 millió forint fölött volt a pénzügyi teljesülése. Az illegális 

hulladék terén, hangsúlyozni kell, hogy a külterületi hulladékszállítás nincs benne.  

 

Kovács Mihály: Tavalyi évben a Tisza Cipő gyárnak megszavazott a képviselő-testület, mintegy 11 

millió forint fejlesztési támogatást karbantartás elvégzésére, a műhelycsarnok hőszigetelésére, 

tetőfelújítására. Akkor az igazgató úr a kérdésemre azt válaszolta, hogy megtartja a létszámot és 

fejleszteni, bővíteni is szeretne. Ehhez képest év végére több mint 50 főtől azonnali felmondással 

megvált, mely a dolgozók egyharmadát jelenti. Számon lett-e kérve az igazgatón ezen ígérete?  

Az anyag a vállalkozásoknál és intézményeknél nem tartalmaz cafeteria keretet. A Polgármesteri 

Hivatalban viszont igen. Javasolnám, hogy amikor lehetőségünk lesz, térjünk vissza erre a témára. 

Két fejlesztési célt fogalmaztam meg. Az egyik, az összekötő utcákhoz a terület megvásárlása, 

illetve három utcát jelöltünk meg feljújításra. A Makk József út, Rozmaring út és Dobó út, de 

tekintettel arra, hogy szoros a költségvetés, legalább az épülő szociális otthonnál az utat rendbe 

kellene tenni. Erre át kellene csoportosítani 2.000.000 Ft-ot. 

 

Herczeg Zsolt: Ezen a héten tárgyaltam a Tisza Cipő Kft. vezetőjével, valóban elmondta, hogy a 

cég bajban van. Sajnos egy cégnél lehet ilyen szituáció. Jelen pillanatban csőd gondnok van. Annyit 

elmondott, hogy a Robotika nevű cégüket bejelentették Mezőtúrra és az idei évben már másfél 

milliárdos bevételük várható. Nyilván ezt a két dolgot ketté kell venni, de jelen pillanatban ez a 

helyzet. Azt is vállalta, hogy a képviselő-testület tagjait meghívja és bemutatja a céget. 

A szociális otthonnál lévő út valóban nagyon rossz állapotban van. A kerekes székes napközi 

otthonosokat odaszállítják mikro busszal, vagy ebéd kiszállításra is lesz lehetőség. 2021-ben indul a 

Modern Kisvárosok program, ott már több lehetőségünk lesz belterületi utak fejlesztésére.  

A 2.000.000 millió forintra pedig javaslatot kérnék, honnan legyen átcsoportosítva. 

 

Kovács Mihály: A civil szervezetek összevont támogatásából.  

 

Herczeg Zsolt: Azt, hogy a civilszervezetektől elvegyünk, nem támogatom. A civil élet nagyon 

fontos. Fontosnak tartom a civiljeinket, nem szeretnék csökkenteni senkinél.  

 

Rózsa Endre: A 8. oldalon lévő illetményalappal kapcsolatban kérdezném, hogy idén 38.650 Ft-ban 

lett megállapítva, előző évben 46.380 Ft volt. Ennek mi az oka? 
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Hány alpolgármesternek a bére van itt betervezve? Hol van betervezve a 12 képviselő fejlesztési 

kerete? Az előző évi keretet mindenki felhasználta? Hány kutyus van a Kóborkánál? A Rákóczi 

Szövetség támogatásából milyen hasznunk van? A Bodorik Sándor által szerkesztett könyv 

mennyibe került?  

Az 5. számú mellékletben a Kóborkánál 2.500.000 Ft van betervezve. 2016-ban 300.000 Ft-ot 

adtunk, 2018-ban 400.000 Ft-ot kaptak, tavaly 2.500.000 Ft. Elismerve a munkájukat, de amikor 

ilyen szűkös költségvetés van költségtakarékosnak kell lenni. Javaslom, hogy adjunk 1.500.000 Ft-

ot és határozzuk meg azt, hogy ahány állatot kihelyeznek, mindegyikre kapjanak, mondjuk 100.000 

Ft-ot.  

A Berczeliné Boldog Mária által készített kalendáriumnak javasolnék 200.000 Ft-ot. A Lámpás is 

ennyit kap. A tartalékalap terhéről: a 65 év felettiek védőoltására 2019-ben 2 millió Ft volt, most 

csak 1 millió Ft van beállítva. Meg kellene vizsgálni, hogy a Mezőtúri Turisztikai Kft-nek milyen 

hatékonysági tényezői vannak. A rendezvények alkalmával a Tourinform Iroda, a Közösségi Ház, 

különböző cégek szerveznek. Valami racionalizálást végre kellene hajtani.  

Tudjuk-e azt, hogy hányan adnak ki szállást? Az IFA-val mi a helyzet?  

A gyógyszertámogatással kapcsolatban megkaptam a választ, hogy 2019-ben 2,6 millió Ft volt a 

felhasználás. Most pedig 1,5 millió Ft van beállítva. Célszerű lenne a 2,5 millió Ft-hoz közelíteni 

ezt az összeget. A rendkívüli települési támogatásnál 2019-ben 20 millió Ft volt. Most pedig 15 

millió Ft van beállítva. Ezt az összeget rendkívül szerénynek tartom.  

 

Boross Boglárka: Az illetményalap 2019-ben 46.380 Ft-ban került megállapításra a költségvetési 

rendeletünkben, mert a Magyar Állam kiírt egy olyan pályázatot, amely a bérrendezési alapra 

irányul és ennek a pályázatnak az egyik feltétele az volt, hogy az illetményalapunkat emeljük meg. 

A költségvetési rendeletünk december 31-ig tartott, az illetményalapnak az összege így lett 

megállapítva. 2020. január 1-jétől pedig a törvényben megszabott 38.650 Ft. 

Az alpolgármesterek száma 2 főben került megállapításra. A képviselői keretet 2019-ben 

felhasználták teljes egészében, sőt többet is használtak fel 3,5 millió forinttal. 

A szűkös költségvetésre tekintettel az eredeti tervekben szerepelt is még az 500.000 Ft-os keret, de 

kihúzásra került.  

 

Herczeg Zsolt: A Kóborkánál jelenleg kb. 90-100 kutya van. Sajnos nagyon sok mezőtúri polgár 

felelőtlenül tart, szaporít kutyát. A Kóborkánál dolgozó hölgyeknek hálásak lehetünk, hogy ezt a 

tevékenységet végzik. A karácsonyi látogatásomkor elmondták, hogy ha az Önkormányzat nem 

támogatta volna őket tavaly, nem tudtak volna működni sem. A kutyákat chippel, védőoltásokkal 

ellátva, ivartalanítva adják örökbe. Ennek is jelentős költsége van.  

A Rákóczi Szövetség támogatása valóban egy jelképes támogatás.  

A Bodorik Sándor féle könyv nem pályázati forrásból lett finanszírozva, az önkormányzat saját 

forrásából finanszírozta. Bodorik Sándort alkalmaztuk a könyv megírásának az idejére. Mindig 

rárendelünk, ahogy fogy. 

A kalendáriummal kapcsolatosan annyit, hogy minden évben az önkormányzat úgy támogatja, hogy 

megvásárol valamennyi példányt.  

A védőoltással kapcsolatosan a költségvetés szűkössége miatt terveztünk kevesebbet. 

A Mezőtúri Turizmusfejlesztési Kft-nek jelentős, elévülhetetlen szerepe van abban, hogy a Berettyó 

kapcsán megmozdult valami. Kormányhatározattal kapott a város 37,5 millió forintot a tervezési 

feladatok végrehajtására. A rendezvényekben is nagy szerepe van a kft-nek.  

Szállásadókkal kapcsolatosan most van folyamatban egy eljárás.  

 

dr. Enyedi Mihály: A január 29-ei állapot szerint 803 belföldi és 55 külföldi éjszakáról jött be 

nyilatkozat és még várjuk a többit.  

 

Herczeg Zsolt: Az East-Fest alkalmával jelentős bevétele van a városnak, nem az önkormányzatnak, 

hanem a mezőtúri vállalkozásoknak.  
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Kovács Attila: Javaslom, hogy a jelenlegi költségvetés első olvasat legyen. Azt gondolom, hogy 

felül kell vizsgálni, hogy a városnak szüksége van-e ennyi kft-re, továbbá az Intézményellátó Kft. 

működésének a hatékonyságát is felül kell vizsgálni, nem beszélve arról, hogy nagyon nagy 

vagyonkezelés is rá van bízva erre a kft-re és ott nem látom azokat a bevétel növekedéseket, amiket 

kellene.  

Látjuk, hogy az East-Fest is sok embert mozgat meg, rengetegen jönnek ide, rengeteg szálláshelyet 

adnak ki. Ahhoz képest az IFA is csekély. Ha ezeket a forrás lehetőségeinket hagyjuk, hogy 

elússzanak, akkor igen szűkös költségvetésben kell gondolkodni és kizárjuk magunkat a 

fejlődésből. Nem vagyunk ellene, hogy támogassuk a civilszervezeteket, de annak ellene vagyunk, 

ha nem átlátható és nem tudnak elszámolni.  

Továbbra sem tudjuk támogatni a két alpolgármestert, úgyhogy a bérüket ki is húzhatjuk a 

költségvetésből.  

Az elmúlt évben útépítések is zajlottak a városban. A közműfejlesztési hozzájárulást kinek kell 

majd fizetni, illetve hol van betervezve a költségvetésben?  

 

Herczeg Zsolt: A közműfejlesztési hozzájárulás kapcsán van egy rendeletünk, amit újra kell 

tárgyalni és Mezőtúron mindenki tudja, hogy ahol utak épülnek, azért fizetni kell.  

 

Patkós Lajos: Ezt a költségvetést több egyeztetés tárgyalássorozat előzte meg. A tegnapelőtti napon 

tárgyalták a bizottságok ezt a költségvetést és úgy tudom, hogy minden bizottság egyhangúan 

támogatta. Meglepően hallgattam, hogy Kovács Attila képviselő úr első olvasatként javasolja.  

Azt tudnunk kell, hogy 138,5 millió forinttal kevesebb normatívát kap az önkormányzat, ez abból 

fakad, hogy a város helyi adóerőképessége magasabb.  

Játszótér ügyben tudtunk fejlődni, elég szép játszótereink vannak. Nem tartom szükségesnek ebben 

az évben, hogy játszóteret építsünk a Főiskolán. 

 

Herczeg Zsolt: A Játszóház jelenleg a Vadászházban van. A Mezőtúri Intézményellátó Kft. szerint 

ennek sokkal jobb helye lenne a Főiskolán a kollégium portájától jobbra egy helyiségben, ahol a 

fitneszeszközök is el vannak helyezve. A fitnesz eszközök és a Játszóház eszközei is a Zöld város 

projektből kerültek beszerzésre. Amennyiben elkerülne a Játszóház, abban az esetben a Vadászház 

legnagyobb helyisége vendéglátó funkcióra maradna csak meg. A játszóterekre nem kell saját 

forrásból költenünk, mert még a Zöld város projektből épül. A TOP CLLD-ből még az Ifjúsági 

lakótelepen is bővíteni fogjuk a meglévő játszóteret.  

 

Kovács Mihály: A Kertvárosban megvalósult utakat a lakosság teljes mértékben önerőből építette 

meg, ezért nem fizetett a lakosság közműfejlesztési hozzájárulást, tovább 1/3 részben a 

világításhálózat fejlesztést is saját beruházásból végezte a lakosság. Az ivóvíz bekötéseket is saját 

pénzből fizettük, valamint a gáz-és szennyvízvezeték bekötésekor felbontásra kerültek azok az utak, 

amelyek lakossági pénzből lettek megépítve. Úgy gondolom, hogy a lakosság részéről jogos az a 

kérés, hogy az utcákban a kátyúkat javítsák ki.  

Többeket rosszul érint a civilszervezetek részére nyújtott támogatás csökkentése. Az East-Fest 

Event Kft. részéről 600 ezer forint körül van a jegybevétel arányában fizetett iparűzési adó. Ha ezt a 

2 % arányában szabjuk meg, az 2,5 millió forintot jelentene. Erre lenne-e lehetőség? Ha a 

Tanüzemben megváltoztatnánk azt a működési formát, ami most van, akkor az előbbi összeghez 

hozzátennénk a megemelt iparűzési adót. Nekem teljesen mindegy, hogy miből vesszük meg azokat 

az ingatlanokat, de abban kérek segítséget, hogy melyik az alkalmasabb.  

 

Herczeg Zsolt: Az East-Fest Event Kft. nem iparűzési adót fizet, hanem a megkötött szerződés 

alapján bérleti díjat. Ahhoz, hogy ez a bevétel növekedjen, ahhoz le kell ülni ügyvezető úrral és 

újratárgyalni a szerződést.  
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Jogos kérés a lakosság részéről, hogy a kátyús utcákat javítsuk ki. Azt a sok problémát, ami a 

városban megjelenik, sajnos nem tudjuk mindet megoldani, nincs annyi pénz rá. Sajnos ez a 

helyzet.   

 

Szűcs Dániel: Az elhangzottakra szeretnék reagálni és egy-két gondolattal hozzájárulni a mai 

megbeszéléshez. A Kertvárosban az ingatlanvásárlásokat akkor tudom csak támogatni, ha olyan 

forrást találunk, amely nem a civilszervezetek támogatásának a csökkentését érinti. Nem 

támogatom, hogy a Kóborka támogatását csökkentsük. A menhelyen 90-100 kutya van 

folyamatosan. Támogatni kell őket és segíteni a munkájukat.  

Elhangzott, hogy a kiadásokat hogyan csökkenthetnénk. Racionálisan kell gondolkodnunk. 2010 óta 

folyamatosan ilyen döntéseket próbálunk hozni. A bevételek emelésére is nagyon figyelni kell. 

Támogatom, hogy a Tanüzem üzemeltetését megvizsgáljuk, a megbeszélések már elkezdődtek. Itt 

mindenképpen plusz bevételi forrásra tehetünk szert.  

A magánparkolás kapcsán van-e valamilyen összeg betervezve a költségvetésbe bevételi forrásként? 

Ha igen, mekkora, ha nincs, javasolom, hogy 2-3 millió forintot tervezzünk be.  

Az East-Fest-ről lehet a számok nyelvén is beszélni, de mellette ott van egy olyan tényező, amelyet 

összegben nagyon nehéz lemérni. Ez pedig a város marketingje. Az Est Fest Mezőtúr legerősebb és 

legpozitívabb városmarketing eszköze jelenleg, hiszen hírünket viszi szerte az országban ez a 

rendezvény. A szerződés újratárgyalásáról egyeztetünk ügyvezető úrral, úgy gondolom, nyitott lesz. 

Eltelt jó néhány év, melyet sikeresnek mondhatunk mind a város, mind az ő szempontjukból. A 

beszámolóit már többször meghallgattuk és nem akarja Mezőtúrról elvinni ezt a rendezvényt.  

A sportturizmust is erősíteni kell. A Főiskola ingatlannal kapcsolatban nagyon sokat beszélgetünk. 

A gondolatomat most a nyári szezonra összpontosítanám, ugyanis táboroztatás a nyári időszakban 

lehetséges. A Főiskolai ingatlanunk alkalmas szállás kiadására, de jó lenne felújítani, hogy minél 

jobb szolgáltatást tudjunk nyújtani az idelátogatóknak. Ebből akár 15 millió forint bevételünk is 

lehetne szálláshely tekintetében. Ehhez még hozzájöhet az étkeztetés, melyből még bevétel 

származhat, ha a Mezőtúri Intézményellátó Kft. végzi. Ezen kívül még az önkormányzat 

tulajdonában lévő Sportcsarnokok és a Városi Strandfürdő és Fedett Uszoda is bevételi forrást 

eredményezhet. Most jutottunk el egy olyan szintre, hogy a Főiskola is olyan állapotban van, hogy 

ki tudjuk ajánlani különböző sportszövetségeknél. Ennek érdekében lobbi tevékenységet kell 

folytatnunk.  

Az útalapokat tekintve olyan költségvetést kell összeraknunk, amelyben helyet kap minden olyan 

fejlesztés, amelyről beszélgetünk. Amennyiben első olvasat lesz a rendelet-tervezet, ezért úgy 

gondolom hasznos tárgyalásokat fogunk még folytatni.  

 

Rózsa Endre Bertalan: Első olvasatnak javasolom a rendelet-tervezetet. Hosszú évek olyan 

munkával teltek, hogy becsülnünk kell az elért eredményeket. Otthon sem lehet mindent egyszerre 

megoldani. Egyetértek azzal is, hogy költségtakarékosnak kell lenni, ezért kell ezeket átbeszélni. 

Sajnálattal állapítom meg, hogy a költségvetésnél minimális mozgásterünk van. Az 

önkormányzatiság régen ledarálódott már. Ott tartunk, hogy a költségvetésünk a realitásoknál 400 

millióval kevesebb. Bizonyítja ezt az is, hogy polgármester úr kiküldte azt a levelet, amiben kérte, 

hogy három utcát nevezzünk meg, amelynél fejlesszünk. A belső Kiliánon kellene az aszfaltozást 

megcsinálni, az Ifjúsági lakótelep garázssoránál az utat és a X. vagy a XII. útnál az aszfaltot. A 

2021-27 közötti EU-s fejlesztésnél nyújtottam be 15 pontban javaslatokat. Ebben is szerepelnek az 

előbb felsoroltak, ha jól megnézzük. Tudom, hogy ez egy az egyben nem valósulhat meg, mert úgy 

van, hogy minimum három, maximum 15. Holnap tárgyalja ezt a megyei közgyűlés Szolnokon. 

Reális amiket kérünk, mert a lakosság ezt várja el tőlünk.  

A temetők rendkívül elfogadhatatlan állapotban vannak, szégyenteljesek. Évtizedek óta keressük a 

lehetőséget, hogyan lehetne ezen javítani. Javasoltam összevont bizottsági ülésen, hogy 1 millió 

forintot különítsünk el az Alsórészi temető gondozására, melyet a képviselő-testület el is fogadott. 

Kérem, hogy az egyházak és a temetkezési vállalatok is csatlakozzanak ehhez. Remélem, ennek lesz 

hathatós fogadtatása.  
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Szeptember 30-án lesz 30 éve, hogy az újkori önkormányzatiság létrejött. Vannak terveink, de 

sajnos ehhez a források nincsenek biztosítva, de máshol sem.  

Az East-Fest rendezvényét mindig is támogattam, de ez nem zárja ki, hogy a bevételi dolgokat 

feltárjuk és behajtsuk. Ezt a lakosság érdekében tesszük, mert ebből tudunk utat és járdát építeni.  

Az önkormányzat felelős döntéshozó, ránk lehet bízni a pénzeket. A költségvetést a megkapott 

keretek miatt első olvasatnak javasolom. 

 

Herczeg Zsolt: Egyetértek azzal, hogy a költségvetési rendelet-tervezet első olvasat legyen, a 

keretek azonban nem lesznek nagyobbak egy-két hét múlva sem.  

 

dr. Siposné Varga Ildikó: Örömmel tölt el, hogy a Rövid útnak a szennyvízhálózat fejlesztése 

bekerült a költségvetésbe. Sok hiányosságot vélek felfedezni ebben a költségvetésben. Szomorú, 

hogy a Határ úton élők továbbra sem tudják kinyitni az ivóvízcsapot ebben az évben, sőt jövőre 

sem. A körzetembe tartozó utak felújítása és szilárd burkolattal való ellátása sem fog nyilván 

megvalósulni. A képviselői keret kimarad a költségvetésből, pedig ez egy lehetőséget adott minden 

képviselőnek arra, hogy az eltervezett plusz segítő tervét megvalósítsa a körzetében. Elterveztem, 

hogy ebből a Szabadság téri játszótér kavicsburkolatát valamilyen gumi alapú burkolatra esetleg 

ebből a keretből kicseréltetem. Esetleg az év folyamán, ha olyanok lesznek a bevételeink, élhetünk-

e ezzel a képviselői kerettel?  

Herczeg Zsolt: Természetesen a költségvetést annyiszor módosítjuk, ahányszor akarjuk. A Határ út 

és a Rövid út külterület, az önkormányzatnak nem is lenne itt kötelezettsége.  

A költségvetésünk még képlékeny, arra odafigyeltünk, hogy a működőképességünk megmaradjon. 

Az sem egyszerű, de látható, hogy milyen fejlesztési igények vannak, de ezekről sem mondtunk le. 

Nagyobb volumenű fejlesztéseket csak akkor tudunk megvalósítani, ha pályázati forrás érkezik. 

Egyébként Mezőtúr egy olyan település, amely adózás szempontjából nem ad nagy mozgásteret a 

fejlesztések, a működés terén. Amióta itt vagyok, arra törekszem, hogy növeljük az önkormányzat 

bevételét. A kompot visszavettük saját üzemeltetésbe és néhány év alatt már több mint tízmillió 

nyereséget értünk el ez által. A mezőgazdasági földjeinket visszavettük műveltetni. Sokkal több 

nyereséget realizáltunk az elmúlt években, mint amikor bérbe voltak adva. Évek óta törekszünk a 

bevételeinket egyre jobban növelni. Nyilván nem értünk végére a munkának, sőt soha nem is 

fogunk, mert mindig jönnek az újabb kihívások. Az önkormányzatoktól sok feladat elkerült, de 

ezáltal stabilizálódtak az önkormányzatoknak az anyagi helyzetük. Hitelünk van, de az nem 

működési, hanem fejlesztési.  

 

Kovács Attila: Az útépítéseknél megvizsgáltam, hogy mibe került ez nekünk. Nagyon érdekes 

számok jöttek ki. Azon érdemes elgondolkodnunk, hogy melyik irányt érdemes választanunk. 

Válasszuk azt az irányt, ami eddig volt és fizet mindenki, mint a katonatiszt, vagy választunk egy 

egyszerűbb megoldást és akkor sokkal kisebb terhet rovunk a lakosságra. Az I. ütemű útalapoknak 

az építése nettó 130 millió forint volt, melyből 10340 m2 útalapot készített el a város. Ez nettó 

12.650 Ft volt négyzetméterenként. Ezzel szemben a Berek utcában egyszerűbb műszaki tartalmú út 

készült 1000 Ft/m2 árért. Tizenkétszeres a különbség, ezért el kell gondolkodni. Abban az utcában, 

ahol várhatóan nem fizetik be a közműfejlesztési hozzájárulást, oda csökkentett műszaki tartalmú 

utat kell megépíteni. Így 20 millió forintból több utcát meg tudunk csinálni. Javasolom, hogy 

folytassuk a költségvetési tárgyalásokat, hogy legyen költségvetése a városnak, de olyan legyen, 

amire lehet hosszú távon építeni. Az East-Fest kapcsán egy üzleti vállalkozásról beszélünk. Ehhez 

Mezőtúr Város adja a nevét, a területet, a strandot stb. Jogos az elvárás, hogy ebből a profitból 

valamit mi is szeretnénk. Le kell ülni az East-Fest Event Kft. vezetőjével és át kell beszélni a 

dolgokat. Említette Szűcs Dániel képviselő úr, hogy a főiskolai épületegyüttest felül kell vizsgálni, 

hogyan lehetne több bevételre szert tenni. Ezeket az önkormányzati kft-knek kell elvégezni. Az 

ügyvezetőknek kell olyan életszerű tervet felállítani olyan bevételekkel és kiadásokkal, amit mi el 

tudunk fogadni. Ebben a felállásban nem látom még ezt a feladatot. 
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Herczeg Zsolt: Az útépítés részére reagálnék, a többivel egyetértek. Rózsa Endre Bertalan képviselő 

úr kedden mondta, hogy ha valamit megcsinálunk, azt csináljuk meg jól. Ahogyan a Berek utca meg 

van csinálva, az nem jó. Tűzoltásképpen jó, de az a kő, ami oda lett hordva, az a pocsolyában 2-3 év 

múlva el fog tűnni. Az útépítés egy szakma, útépítő mérnökként mondom ezt. Azért kértem be a 

három utcát, mert a tervezési folyamatot el akarom indítani. Erre van is forrás beállítva a 

költségvetésben. Az útépítésnek vannak szabályai, előbb-utóbb építési engedélyt kell erre is kérni. 

A Berek utcai technológia az nem útépítés, azt a célt szolgálta, hogy lehessen közlekedni az 

utcában. Minden útnak jó alapjának kell lenni, utána pedig aszfaltburkolatnak. A Kertvárosban azért 

van baj sok utcával, mert nem jó az út alapja. Köszönet érte a lakosoknak, hogy annak idején 

megépítették, de nem úgy épült meg, hogy hosszú távon jó legyen. A tavaly épült utakat 10 év 

múlva is meg lehet nézni, hogy nem lesz velük probléma.  

Az elhangzott módosító javaslatokat bocsátom szavazásra, miszerint a képviselő-testület tekintse 

első olvasatnak a rendelet-tervezetet.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal a módosító javaslatot elfogadta és az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

24/2020.(II.13.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2020. évi költségvetéséről 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 24. § (3) bekezdésére az 

alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jelen határozatban rögzíti, hogy Mezőtúr 

Város Önkormányzatának 2020. évi költségvetése a törvényben előírt határidőn belül beterjesztésre 

került.  

 

A költségvetés elfogadását a következő ülésre halasztja. 

 

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: - 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Gazdálkodási és adóügyi osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és adóügyi osztály vezetője, Helyben 

5. Képviselő-testület, Helyben 
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Herczeg Zsolt: Mindenkinek köszönöm a munkáját, nyilvános ülésünket bezárom. Zárt üléssel 

folytatjuk. 

 

 

 

                                                                      K.m.f. 

 

 

 

 

      Herczeg Zsolt              dr. Enyedi Mihály  

      polgármester           jegyző 

 

                                                         

 

 

 

Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

 

 

                         Patkós Éva                                                                     Kötél János 

                     városi képviselő                                                              városi képviselő 

 

 

 

 

 

                                                               Burjánné Erős Anita                        

jegyzőkönyvvezető 

 

 

 


